

## 申請外僑永久居留證 應備文件及費用

## Documents & Fee Required for Alien Permanent Resident Certificate Application

1. 申請表一份。
  2. 一寸照片二張。
  3. 外國人符合合格居留(住)期間及每年居住日數聲明書。
  4. 合法連續居留期間之入出境紀錄證明一份。(向警政署入出境管理局申請)
  5. 外國人每年在我國合法居住日數統計表。
  6. 護照正本、影本一份。正本驗畢後發還。
  7. 外僑居留證正本、影本一份。正本驗畢後發還。
  8. 健康檢查合格證明一份。
  9. 最近三年之納(免)稅證明一份。
  10. 財產或特殊藝能證明一份。
  11. 最近五年內之本國及我國警察紀錄證明書一份。
  12. 其他相關證明文件。
  13. 費用：10,000 元。
1. An application form.
  2. Two photos (1"×1.5").
  3. Statement of Eligibility for the Required Residence and Physical Presence in Taiwan Areas.
  4. The Certificate of Entry and Exit ( issued by the Immigration Bureau) verifying dates of continuous legal residence.
  5. The calculation of the applicant's physical presence in the Taiwan Areas each year .
  6. The passport, original and one photocopy. The original will be returned after verification.
  7. The ARC, original and one photocopy. The original will be returned after verification.
  8. The satisfactory health examination report.
  9. The Income Tax (or Tax-exempt) Certificates for the most recent three years.
  10. The Certificates verifying skill, talent, or financial assets.
  11. The Police Record Certificates for the recent five years issued by (a) the applicant's country of origin and (b) the local police bureau in Taiwan, respectively.
  12. Other relevant certificates.
  13. Fee : NT \$10,000.

### 注意事項：

- \* 申請人領取外僑永久居留證後，每年須在台住滿 183 日以上，否則，警察機關將會廢止該外僑永久居留證。
- \* 持證人如因其他原因需長期停留台灣地區以外之國家，致無法在台住滿 183 日者，須於出國前至當地警察局辦理報備手續。

### Notes :

- \* A person who has obtained the APRC should stay in Taiwan over 183 days per year. Otherwise, his/her APRC will be revoked.
- \* If the person has to stay overseas for more than 183 days, he/she has to report the reason to the local foreign police bureau.